



## حَيْثُ أَكُونُ أَنَا تَكُونُونَ أَنْتُمْ أَيْضًا (يوحنا ١٤: ٣)

❖ كم من جمال أن نكون معه... كم من سمو أن نحسب في قطيعه...كم من عظمة أن نوجد في ملكوته. لا أظن أنه من الممكن أن نجد نحن البشر تعبيراً شاملاً يصف مقدار حبه لنا !!! أنظروا لهذا الراعي السمائي الذي يقود الكل إلى ينابيع الماء الحي. وقد سبق لأشعيا النبي في قديم الزمان أن يصف لنا قليلاً عما سيكون مكان الإلتقاء هذا من صفات بقوله لنا " لا يَسْمَعُ بَعْدَ ظِلِّمٍ فِي أَرْضِكَ، وَلَا خَرَابٌ أَوْ سَخَقٌ فِي تُحُومِكَ، بَلْ تَسْمَعِينَ أَسْوَارَكَ: خَلَاصًا وَأَبْوَابَكَ: تَسْبِيحًا." (اشعيا ٦٠ : ١٨ )

❖ وجودنا في السموات معه بداية لنهاية دمع العيون والمآتم وعلامات الحزن. هذا ما أخبرنا به يوحنا الحبيب في سفر الرؤيا لكي يفرح القلوب " وَالْمَوْتُ لَا يَكُونُ فِي مَا بَعْدَ، وَلَا يَكُونُ حَزْنٌ وَلَا صَرَخٌ وَلَا وَجَعٌ فِي مَا بَعْدَ، لِأَنَّ الْأُمُورَ الْأُولَى قَدْ مَضَتْ." ( رؤيا ٢١ : ٤ ). حتى أمراض النفس والجسد سوف لا يكون لها مكان. هذا ما وضحه أشعيا النبي عندما قال "وَلَا يَقُولُ سَاكِنٌ: «أَنَا مَرَضْتُ».» الشَّعْبُ السَّاكِنُ فِيهَا مَغْفُورُ الْإِثْمِ." (اشعيا ٣٣ : ٢٤).

❖ إن كان لنا كل الإيمان في رب المجد يسوع، فبكل ثقة سنكون معه حيثما يوجد هو. لذلك فنحن لانتوقف أبداً عن تسيبته. فبأصوات غير فاترة ومملوءة قوة وبلا إنقطاع... نترنم قائلين ... من في الآلهة يشبهك يارب أنت هو الاله الحقيقي الصانع العجائب.. (ثيوطوكية يوم الأحد قطعة ١٦). فمازلنا يامخلص نستمع ونتمتع بصلاة حبقوق عندما ترنم قلبه هاتفاً "وَكَانَ لَمَعَانٌ كَالنُّورِ. لَهُ مِنْ يَدِهِ شِعَاعٌ، وَهَنَّاكَ اسْتَيْتَارٌ قُدْرَتِهِ." ( حبقوق ٣ : ٤ )

❖ هذا هو ملك الملوك الذي ينتظره الجميع، فهو الذي سيأزرننا بكل تأكيد عندما نضع أيدينا في ثنايا يده المملوءة كل حنان. فمن خلال العبادة الحقيقية والصلوات والتسابيح نتصل به هو... ونصل نحن إليه. فإن كنا ثقلي الأحمال ونعاني ونتألم كثيراً ونحزن... فلماذا نقف بعيداً عنه..دعه يا صديقي يخفف كل هذا وذلك... فإذا إبتعدنا عن إبليس سنكتشف جمال رحلة الخلاص التي أعدها الله لنا. بحبه إستعدنا ما قد فقدناه سابقاً... "فَشَكَرًا لِلَّهِ عَلَى عَطِيَّتِهِ الَّتِي لَا يَجِبُ عَنْهَا." (٢ كورنثوس ٩ : ١٥).

## Where I am, there you may be also (John 14:3)

- ❖ How lovely to be with Him...How great to be in His flock...How amazing to be in His kingdom...Think no human language can fully describe His love to us. Our heavenly Shepherd leads all people into the fountains of living water. Isaiah informs us about this new everlasting beauty land when says "Violence shall no longer be heard in your land, neither wasting nor destruction within your borders; But you shall call your walls Salvation, and your gates Praise." (Isaiah 60:18).
- ❖ Being with Him in heaven there will be surely no more tears, no funeral trains, no badges of mourning. Saint John in the book of revelation confirm such saying "There shall be no more death, nor sorrow, nor crying. There shall be no more pain, for the former things have passed away." (Revelation 21:4). Sickness cannot exist in the atmosphere of heaven as Isaiah said "And the inhabitant will not say, "I am sick"; the people who dwell in it will be forgiven their iniquity." (Isaiah 33:24).
- ❖ If we are true faithful of the Christ, we will be where He is. Our Lord, we still praise You with strong, solid and unceasingly voice saying "Who is likened unto You, O Lord among gods, You are the true God, The performer of miracles." (Sunday Theotokia 16). We are listening to unforgettable Habakkuk's prayer while declared "His brightness was like the light; He had rays flashing from His hand, and there His power was hidden." (Habakkuk 3:4).
- ❖ The King of Kings is waiting for us and He will help us once we hold His comforting hands. We have to put in mind that our worship, praying and praising will connect us with Him. Then if we are full of burdens, sufferings, pains and sadness, we just remove all of those to the Lord Himself. Be away from Satan's hands and remember that we have been brought back by the great plan of redemption. With His love all that was lost by sin has been restored... "Thanks be to God for His indescribable gift!" (2 Corinthians 9:15).

Church News and Schedule by telephone: 514 274-1589

Church's website [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca)

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 [frpishoy@stmarkmontreal.ca](mailto:frpishoy@stmarkmontreal.ca)

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 [frmikhail@stmarkmontreal.ca](mailto:frmikhail@stmarkmontreal.ca)

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 [franthonny@stmarkmontreal.ca](mailto:franthonny@stmarkmontreal.ca)

For church information [mark@stmarkmontreal.ca](mailto:mark@stmarkmontreal.ca)

### service schedule

### جدول مواعيد الخدمة

+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعترافات
+ The Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Vespers of the Feast of Ascension	Wed	7½	PM	+ عشية عيد الصعود
+ the Holy Liturgy of the feast of Ascension	Thu	8 - 10	AM	+ قداس عيد الصعود
+ Prayer Meeting	Thu	7½	PM	+ إجتماع صلاة
+ The Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Fri	7½ - 10	PM	+ إعترافات
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Fri	8½ - 9½	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Coptic hymns class (KG - Grade 6)	Sat	1 - 3	PM	+ درس الحان و قبطي (grade 6 - KG )
+ Sons of Light Club (age 10 - 16)	Sat	2 - 7	PM	+ نادي أبناء النور (سن 10 - 16 سنة)
+ Angels Club	Sat	3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers prayer, sermon and praises	Sat	7½	PM	+ عشية ، العظة، التسبحة
+ The Holy Liturgy	Sun	8½- 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	11½ - 12½	AM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	12½ - 1½	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Service meeting	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الخدمة
+ Coptic hymns class (grades 7 - 11)	Sun	1 - 3	PM	+ درس الحان و قبطي (grade 7 - 11 )
+ Coptic hymns class (cegep and +)	Sun	2 - 4	PM	+ درس الحان و قبطي (cegep & +)

## أخبار الكنيسة

١. يوافق يوم الخميس القادم عيد الصعود المجيد - تقام العشية السابعة والنصف مساء الأربعاء والقداس من ٨ - ١٠ صباح الخميس.
٢. تقيم كنيسة العذراء يومين للإحتفال بعيد دخول السيد المسيح أرض مصر يوم السبت القادم من ١١ - ٦ ويوم الأحد بعد الخدمة وحتى السادسة مساءً.
٣. تقيم الكنيسة معسكر صيفي لأطفال المرحلة الابتدائية ابتداءً من الأسبوع الأخير من يونيو وحتى نهاية أغسطس للإستعلام والحجز رجاء الإتصال بنيفين أسعد -583(514)6243.

### معمودية مقدسة

تهنيء الكنيسة أحبائها رفيق نجيب وزوجته إيريني بمعمودية الطفل المبارك داقيد وترجو له نمواً في القامة والنعمة.

### مشاركة

تشارك الكنيسة عائلة المرحومة دلالة غالي ومشاعرها وترجو لها نياحاً في أحضان القديسين وهي زوجة الأخ مراد جوزيف ووالدة ماري وبيير وأخت ناجي وليبيد وفريد

## CHURCH NEWS

1. Next Thursday will be the glorious feast of the Ascension, the vespers prayer will be on Wednesday evening at 7:30 p.m. and the Holy Liturgy will be Thursday morning from 8:00 - 10:00 a.m..
2. Saint Mary Church will be celebrating the entrance of the Lord Christ into the land of Egypt next Saturday from 11:00 a.m. - 6:00 p.m. and on Sunday after the service until 6:00 p.m.
3. The church is organizing a summer camp for the children of the primary stage starting the last week of June till the end of august, for information and reservation please contact Nevine Assaad (514)583-6243.

### Blessed Baptism

The Church congratulates her beloved Rafiq Naguib and his wife Irinie for the baptism of the blessed son David  
May God bless his upbringing and growth.

### Condolences

The church shares the feelings of the family of the departed Mrs.Dalal Ghali and asks for her soul to be reposed in the bosom of the saints. She is the wife of Mourad Joseph and mother of Mary and Pierre and sister of Nagui, Labib and Farid